

QUEBEC, December 1st, 1817.

Appendix
(L)
30th March

At a Meeting this day held;—

Present: Dr. Fargues, President.
 Dr. Hackett, Vice-President.
 J. Cockburn, Esq. }
 J. Morrin, Esq. } Members.
 Dr. Holmes, }
 W. D. Clark, Esq. Secretary.

The Board being duly assembled, and the Minutes of the last Meeting being read, received the Report of Messrs. Morrin and Clark, as follows:

We the undersigned beg leave to report to the Board of Vaccination, that agreeably to a Resolution passed at their last Meeting, we proceeded for the purpose of investigating the business as stated therein. On our way to the Parishes in question, several circumstances occurred, which tended to create doubts in our minds, as to the validity of Returns sent in, and which a further investigation proved were justly founded. We therefore, in consequence of our instructions from the Board, determined to proceed to the lowest station on the south side of the Saint Lawrence, in order that we might be fully satisfied, and no fraud practised on the public. Being provided with the Returns of the different Surgeons, we were enabled to proceed without delay in the examination thereof, and on our arrival at Kamouraska, the Parish where Mr. Horsman had vaccinated, we took indiscriminately a number of families of the greatest respectability, as well as others, and in each of which several persons had been inoculated by him. We examined the arms of each, and in all, the cicatrix, with its minute pits or indentations, was very evident; and from all the information we were enabled to collect, we have no hesitation in saying, that Mr. Horsman appeared to have done his duty with zeal and attention, and that genuine vaccine virus had been distributed by him.

The next practitioner whose Return came under our view, was Mr. Donnelly, who had vaccinated in the Parishes of Kamouraska, Ste. Anne, Rivière Ouelle, St. Jean, St. Roch, and between whom and Mr. McCallum, who had vaccinated under the authority of the former Board, a difference had arisen about certain persons whom both had returned as having been vaccinated by them. We examined a number of families in the abovenamed Parishes, as vaccinated by Mr. Donnelly, in all of whom the cicatrix, with its pits, was visible, and no doubt remained in our minds, but that they all had the genuine Cow Pock, and from the testimony of Mr. Casgrain, Seigneur of Rivière Ouelle, Mr. Le Tellier, and others, we have no doubt but that he exerted himself with great industry and attention. With reference, however, to the matter in question between him and Mr. McCallum, we are concerned to say, that there remains no doubt in our minds, but that the persons, as suspected, have been returned by each of the above Vaccinators. In the Parish of Saint Roch, we visited the following families, viz: Lieut. Peltier's, the Widow Morin's, and another family of the name of Peltier, and found the case to be this: that Mr. McCallum had inserted virus in the arms of the children in the said families; that he had again visited some of them on the fifth day, and not afterwards; having perceived in his visit, some degree of inflammation, he took it for granted that they would have the disease in a genuine manner, and included them in his Return. The reverse, however, was the case; the disease proved spurious, no trace or vestige of it was left, and they were afterwards vaccinated by Mr. Donnelly, and underwent the whole progress of regular vaccination. It is, however, but justice to state, that we visited a great number of other persons in St. Jean, vaccinated by Mr. McCallum, all of whom had the regular cicatrix, and from the universal good character that the man bears, we impute his mistake to premature decision, and not to any wilful perversion of the truth.

The next Return was that of Mr. Couillard, Surgeon, of Saint Thomas; we visited and inspected several persons whom he had vaccinated, and we have every reason to think his Return correct. The cicatrix was *visible* and *good*, in all we saw; from the report of several persons, we believe that good virus was distributed by him.

The next Return was that of Dr. F. Blanchet, of the City of Quebec, who was supposed to have vaccinated in the Parishes of Saint Valier, Saint Michel, Beaumont, Saint Gervais, Saint Charles, &c.; and here we cannot but lament the necessity we are under, of thus publicly contradicting in part the assertions of that Gentleman. On our arrival at Saint Michel, (where Dr. Blanchet has stated in his Return to have inoculated one hundred and fifty-four persons) we called upon the Curate, Mr. Maguire, and on making enquiry about the persons so stated to have been inoculated, we found, to our astonishment, that they had been vaccinated by a Mr. Bourdages, and not by Dr. Blanchet, nor does it appear that he (Dr. Blanchet) ever saw the persons so returned at any time

QUEBEC, 1er. Décembre, 1817.

Appendice
(L)
30e. Mars

A une Assemblée tenue ce jour.

Présens: Dr. Fargues, Président.
 Dr. Hackett, Vice-Président.
 J. Cockburn, Ecuyer, }
 J. Morrin, Ecuyer, } Membres.
 Dr. Holmes, }
 W. D. Clark, Ecuyer, Secrétaire.

Le Comité étant dûment assemblé, et après avoir lu les Minutes de la dernière Assemblée, le Rapport de Messieurs Morrin et Clark a été lu, comme suit:

Nous, les soussignés, prenons la liberté de faire rapport au Comité de la Vaccine, qu'en conformité à une Résolution passée lors de sa dernière Assemblée, nous avons procédé à l'effet de prendre connoissance de l'affaire y mentionnée, et diverses circonstances ont eu lieu en descendant vers les Paroisses en question, tendantes à nous faire douter de la validité des Retours qui ont été transmis, ce qui s'est trouvé correct d'après une investigation ultérieure; et vu les instructions reçues du Comité, nous nous sommes déterminés à procéder jusqu'à la Station la plus basse, du côté Sud du fleuve St. Laurent, afin de nous assurer complètement du fait, et voir empêcher que le Public ne soit fraudé. Etant en possession des Retours de différens Docteurs, nous nous sommes trouvés à même de procéder sans délai à l'examen d'iceux. Alors de notre arrivée à Kamouraska, Paroisse où Mr. Horsman avoit vacciné, nous primes indistinctement les noms d'un nombre de familles des plus respectables ainsi que d'autres, et dans chacune plusieurs personnes avoient été inoculées par Mr. Horsman; nous examinâmes les bras de chacune d'elle, et trouvâmes que la cicatrice suivie de tous les progrès, ne laissoit aucun doute que la Vaccine avoit eu son effet, et d'après les diverses informations que nous nous sommes procurées, nous n'hésitons point un instant à déclarer que Mr. Horsman paroît avoir rempli son devoir avec zèle et attention, et qu'il a distribué et fait usage du vrai Virus de la Vaccine.

Ensuite nous avons pris connoissance du Retour de Mr. Donnelly, lequel a vacciné dans les Paroisses de Kamouraska, Sainte Anne, Rivière Ouelle, St. Jean et St. Roch, et entre lequel et Mr. McCallum qui avoit vacciné muni d'une autorité du ci-devant Comité, il s'élève un doute, concernant certaines Personnes dont il est fait mention dans leurs Retours respectifs, et qui paroissent avoir été vaccinées par tous deux. Nous avons examiné, dans les Paroisses ci-dessus nommées, un nombre de Familles comme ayant été vaccinées par Mr. Donnelly, et dans tous les cas, nous avons trouvé que la cicatrice, suivie de ses divers progrès, étoit visible, ce qui fait que nous n'avons nul doute que toutes et chacune d'elle n'aient eu la vraie Picotte de Vache, et d'après le témoignage de Mr. Casgrain, Seigneur de la Rivière Ouelle, de Mr. Laterrière et autres, sommes convaincus qu'il s'est employé avec zèle et attention; pour ce qui concerne néanmoins l'objet en question, entre Mr. Donnelly et Mr. McCallum, nous sommes mortifiés de dire que nous sommes pleinement convaincus, que chacun des susdits Vaccinateurs, tel que supposé, ont inséré les noms des mêmes personnes dans leurs Retours Respectifs. Nous avons visité les Familles suivantes dans la Paroisse de St. Roch, savoir: le Lieutenant Peltier, la Veuve Morin et une autre Famille du nom de Peltier, et avons trouvé le cas être comme suit, que Mr. McCallum avoit introduit le Virus dans les bras des Enfants des susdites Familles. Qu'il avoit de nouveau visité le cinquième jour quelques-uns d'entre eux, et non après, et que s'étant aperçu lors de sa visite de certain degré d'inflammation, il avoit de là conclu que la maladie avoit passé par tous ces progrès et les avoit inclus dans son Retour. Le cas s'est néanmoins trouvé être le contraire, la maladie s'est trouvée supposée, nulle trace ou vestige d'icelle n'étoit apparent, et les enfans ont été ensuite vaccinés par Mr. Donnelly, et ont reçu la Vaccine d'une manière régulière et passée par les étages complets d'icelle. Il n'est cependant que juste d'exposer, que nous avons visité un grand nombre d'autres personnes dans St. Jean, qui ont été vaccinées par Mr. McCallum, qui toutes ont eu la cicatrice connue, et d'après le caractère avantageux dont l'homme jouit généralement, nous imputons son erreur plutôt à une décision prématurée qu'à une intention perverse de cacher la vérité.

Ensuite nous avons examiné le Retour de Mr. Couillard, Chirurgien, de St. Thomas, visité et examiné diverses personnes qu'il avoit vaccinées, et avons tout lieu de considérer son Retour comme étant correct. La cicatrice étoit parfaite et visible, parmi tous ceux que nous avons vus et suivant le Rapport de diverses personnes, nous croyons que le Virus qu'il a distribué étoit d'une bonne qualité.

Nous avons ensuite examiné le Retour du Docteur F. Blanchet de la Cité de Québec, que l'on supposoit avoir vacciné dans les Paroisses de St. Valier, St. Michel, St. Gervais, Beaumont, St. Charles, &c. et ne pouvons en cette instance que déplorer l'obligation où nous nous trouvons en cette occasion de contredire publiquement les avancés de ce Gentilhomme. Lors de notre arrivée à St. Michel, qui est l'endroit où Mr. Blanchet par son Retour dit avoir inoculé cent cinquante-quatre personnes, nous allâmes chez le Curé, Mr. Maguire, et après avoir pris des informations concernant les Personnes qui paroissoient par le Retour avoir été inoculées, nous apprîmes, à notre grande surprise, qu'elles avoient été vaccinées par un Mr. Bourdages, et non par le Docteur Blan-